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P r o t o k ó ł    Nr XII/19 

 

Sesji  Rady  Miejskiej  we  Wschowie 

w  dniu  19 grudnia 2019r. 

 

 Przed rozpoczęciem sesji harcerze wręczyli Burmistrzowi Konradowi Antkowiakowi 

oraz Przewodniczącej Rady Hannie Knaflewskiej-Walkowiak Betlejemskie światełko, z 

Groty Narodzenia Pańskiego w Betlejem w Palestynie,  by zapłonęło ono w domach naszych 

mieszkańców. 

 Sesja Rady Miejskiej rozpoczęła się o godz. 11.00 w Urzędzie Miasta i Gminy we 

Wschowie. 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Knaflewska-Walkowiak. 

Obsługa prawna – Radca Prawny Rafał Jedyński. 

Z ogólnej liczby 21 radnych Rady Miejskiej we Wschowie obecnych w chwili rozpoczęcia 

sesji było 20 radnych. Nieobecna radna: Jolanta Pawłowska. 

W sesji udział wzięli: Burmistrz, I Z-ca Burmistrza, II Z-ca Burmistrza, Skarbnik Gminy, Gł. 

Księgowy, pracownicy UMiG oraz jednostek organizacyjnych gminy. 

 

Ad. 1 

Obecnych 20 radnych.  

Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak stwierdziła, że jest odpowiednie 

quorum do podejmowania uchwał.    

Ad.  2 

 Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Radny Franciszek Baśczyn zgłosił wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad punktu 4 

ppkt 4 o treści: 

"Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020." 

Jest to projekt przygotowany przez Klub Radnych PIS jako inicjatywa uchwałodawcza. 

Zdaniem radnego zapisy, które przewiduje projekt uchwały, a dotyczą one § 7 "Zadania 

priorytetowe w roku 2020 wraz z przeznaczonymi środkami", powodują zwiększenie deficytu 

gminy. Klub Radnych PIS nie wskazuje środków na to zadanie. 

 

O wyjaśnienie powyższej kwestii Przewodnicząca obrad poprosiła Radcę Prawnego. 

Radca Prawny Rafał Jedyński wyjaśnił, że z projektu uchwały nie wynika deficyt budżetowy, 

ale gdyby tak było, to bez zgody zarządu jednostki samorządu terytorialnego organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego nie może wprowadzić w projekcie uchwały 

budżetowej jednostki samorządu terytorialnego zmian powodujących zmniejszenie dochodów 

lub zwiększenie wydatków i jednocześnie zwiększenie deficytu budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego. 

Radca Prawny opiniując projekt uchwały miał wątpliwości, co do przeprowadzonych 

konsultacji społecznych, dlatego projekt uchwały zaopiniował z uwagą, miał również 

wątpliwości, co do skutków zwiększających deficyt. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych PIS Przemysław Gliński zapewnił, że były one 

przeprowadzone zgodnie z uchwałą w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z 

organizacjami pozarządowymi. 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w tym kształcie projekt uchwały powoduje deficyt dla gminy. 

 

Głos zabrała radna Katarzyna Owoc-Kochańska, informując, że jest w stanie od razu wskazać 

środki na to zadanie, nie powodując zwiększenia deficytu. 
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Głosowanie nad wnioskiem formalnym radnego F.Baśczyna: 

Głosami: za - 10, przeciw - 10  

nie wprowadzono zmiany do porządku obrad. 

 

Porządek obrad XII sesji Rady Miejskiej: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XI sesji Rady Miejskiej. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: 

1) ustalenia miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej 

we Wschowie na rok 2020, 

2) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wschowa na 2020, 

3) programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2020, 

4) programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2020 (inicjatywa uchwałodawcza Klubu 

Radnych), 

5) rozpatrzenia petycji wielokrotnej, 

6) zmiany Uchwały Nr II/5/18 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 10 grudnia 2018r. 

w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej we 

Wschowie, 

7) powołania i określenia składu osobowego doraźnej Komisji Statutowej Rady 

Miejskiej we Wschowie, 

8) zmiany uchwały  budżetowej miasta i gminy Wschowa na 2019r.,  

9) uchwalenia uchwały budżetowej miasta i gminy Wschowa na 2020 rok, 

10) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wschowa na lata 

2020-2027.  

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Wnioski i informacje. 

8. Zakończenie obrad. 

 

Ad.  3 

 Przyjęcie protokołu XI sesji Rady Miejskiej we Wschowie. 

Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak poinformowała, że protokół XI Sesji 

Rady Miejskiej został podpisany. 

 

Ad.  4 

 Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 123 w sprawie ustalenia miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji 

Społecznej we Wschowie na rok 2020. 

 

Przewodnicząca Rady Hanna Knaflewska – Walkowiak wprowadziła autopoprawkę 

burmistrza: miesięczną kwotę dotacji z kwoty 150,00 zł zmieniono na 160,00 zł. 

Radna Emanuela Stanek-Juśkiewicz zapytała, skąd wzięła się ta zmiana, czy zwiększenie 

kwoty nie powoduje zwiększenia budżetu? 
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Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych wyjaśnił, że był to czysty błąd pisarski. 

Przewodniczącą obrad zamknęła dyskusję i projekt uchwały poddała pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 20 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/116/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  19 grudnia 2019r.  w 

sprawie ustalenia miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej we 

Wschowie na rok 2020. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

   

2) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 124 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wschowa na 2020. 

 

Głos zabrał dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych, który poinformował, że projekt 

uchwały omawiany był na wspólnym posiedzeniu komisji Rady, pojawiły się wątpliwości, 

dlatego też na dzisiejszej sesji jest poproszony Przewodniczący GKRPAiPN, który wyjaśni 

wszelkie wątpliwości. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska - odniosła się do otrzymanej odpowiedzi na interpelację dot. 

działania Komisji Alkoholowej, brak kierunkowego wykształcenia nie przeszkadza bycia jej 

członkiem, radna ma wątpliwości, co do pracy komisji. 

 

Przewodniczący Gminnej Komisji szczegółowo omówił zakres działania GKRPAiPN ze 

szczególnym uwzględnieniem zadań, które wykonuje Punkt konsultacyjny. 

Punkt konsultacyjny działa jako punkt informacyjny i terapeutyczny. Ma to zwiększyć 

dostępność pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od alkoholu i 

zagrożonych uzależnieniem. 

Przewodniczący omówił również szczegółowo zakres zadań poszczególnych członków 

komisji począwszy od przewodniczącego komisji, sekretarza komisji i członków komisji. 

 

Radny Miłosz Czopek - zwrócił uwagę, że podczas wcześniejszych posiedzeń komisji zwrócił 

uwagę na szereg zmian do programu, dzisiaj nie widzi, by te zmiany były w programie 

uwzględnione. 

Radny zwrócił uwagę na błędy w programie. 

 

Radny P.Gliński - w programie brakuje tego, czego dzisiaj usłyszał od Przewodniczącego 

komisji, chodzi o harmonogram zajęć.  

Radny prosi o uwzględnienie tych zapisów w programie i wtedy mogą zagłosować za 

programem. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz - kto dzisiaj pracuje w Punkcie konsultacyjnym od godz. 12 do 

15, kto dzisiaj jest sekretarzem komisji, ile zarządzeń w 2019r. wydał burmistrz o powołaniu 

członków gminnej komisji, dlaczego biuro z ul. Niepodległości wróciło do Urzędu - czy nie 

sprawdził się wcześniejszy system? 

 

Przewodniczący Gminnej Komisji poprosił o nie wpisywanie harmonogramu zajęć komisji do 

programu, ponieważ są to nowe działania i należy je monitorować. 

 

Radny P. Gliński zaproponował, by projekt ponownie trafił pod obrady komisji Rady, celem 

uszczegółowienia zapisów. 

Przewodniczący Komisji zaapelował do radnych, by dzisiaj przyjąć program na 2020r., a w 

miesiącu styczniu deklaruje, że przygotuje zmiany do Programu na 2020r., które proponuje 

radny P.Gliński. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  
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W wyniku głosowania imiennego, głosami: 10 – za,  10 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

nie podjęto Uchwały Nr XII/ /19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  19 grudnia 2019r.  w 

sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wschowa na rok 2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca ogłosiła przerwę od godz. 12.25 do 12.35. 

 

Głos zabrał radny Władysław Brzechwa, który poinformował, że 17.12.2019r. OSP w 

Konradowie otrzymała nowy wóz gaśniczy marki man jak również OSP Wschowa. 

Do tej pory OSP Konradowo miało na wyposażeniu średni samochód gaśniczy marki lublin i 

ciężki samochód marki jelcz.  

Auto kosztowało 830 tysięcy złotych i zostało sfinansowane przez Komendę Główną PSP, 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, Urząd Miasta i Gminy 

Wschowa oraz sponsorów.  

Samochód ten wpłynie na bezpieczeństwo i zdrowie mieszkańców.  

OSP Konradowo ma aspiracje, aby w przyszłym roku znaleźć się w Krajowym Systemie 

Ratowniczo-Gaśniczym.  

Radny poprosił wszystkich radnych na plac przed Ratuszem, by wspólnie na tle tych 

samochodów zrobić zdjęcie. 

 

Po przerwie obecnych 20 radnych. 

 

3) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 125 w sprawie programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 10 – za,  10 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

nie podjęto Uchwały Nr XII/ /19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  19 grudnia 2019r.  w 

sprawie programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2020. 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

4) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 127 w sprawie programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020. 

Projekt uchwały został zgłoszony przez Klub Radnych PIS. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska - może wskazać gdzie w budżecie można znaleźć środki na ten 

cel, radna b.mocno wspiera organizacje pozarządowe, zdaniem radnej, jest to największy 

kapitał ludzki. 

 

Radny P.Gliński - jeśli chodzi o udział środków w budżecie gminy, to jest to b.mały udział 

gminy Wschowa dla organizacji pozarządowych, mnóstwo dzieci, młodzieży korzysta z tego 

typu działań. 

 

Burmistrz Konrad Antkowiak - poinformował, że nie był poinformowany o konsultacjach 

społecznych, za chwilę radni będą głosować nad budżetem gminy na 2020r., dzisiaj Klub 

Radnych PIS proponuje dla organizacji pozarządowych 540 tys.zł,  a w 2019r. było 470 

tys.zł., burmistrz proponuje 350 tys.zł i 100 tys. zł zabezpiecza dodatkowo z PIM. 
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Radny P.Gliński zaproponował podział środków z 2019r. tzn.przyjąć kwotę 470 tys. zł. 

 

Radca Prawny ponownie wyjaśnił, że w uzasadnieniu nie ma podanej informacji skąd 

pozyskać środki, projekt uchwały zaopiniowany z uwagą dot. przeprowadzenia konsultacji 

społecznych, w związku z czym zaapelował o niezagłosowanie za uchwałą. 

 

Radny P.Buczek - nigdy nie jest za późno, by wskazać środki. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 10 – za,  10 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

nie podjęto Uchwały Nr XII/ /19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  19 grudnia 2019r.  w 

sprawie programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2020. 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

5) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 127 w sprawie rozpatrzenia petycji wielokrotnej. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 20 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/117/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  19 grudnia 2019r. w 

sprawie rozpatrzenia petycji wielokrotnej. 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

6) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 128 w sprawie zmiany Uchwały Nr II/5/18 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 10 

grudnia 2018r. w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

we Wschowie. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0 – przeciw,  1 – wstrzymujący się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/118/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  19 grudnia 2019r. w 

sprawie zmiany Uchwały Nr II/5/18 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 10 grudnia 2018r. w 

sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej we Wschowie. 

Wynik głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

7) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 129 w sprawie powołania i określenia składu osobowego doraźnej Komisji 

Statutowej Rady Miejskiej we Wschowie. 

 

Radca Prawny Rafał Jedyński wyjaśnił, że należy dać możliwość reprezentowania każdego 

klubu radnych oraz radnym niezależnym. 

 

1.Radnego Czopka Miłosza zgłosiła radna E.Stanek-Juśkiewicz, radny Czopek wyraził zgodę. 

2.Radną Katarzynę Owoc-Kochańską zgłosił radny P.Buczek, radna K.Owoc-Kochańska 

wyraziła zgodę. 

3.Radnego Franciszka Bąśczyna zgłosił radny K.Kola, radny Baśczyn wyraził zgodę. 

4.Radnego Jacka Kowalczyka zgłosił radny W.Brzechwa, radny Kowalczyk wyraził zgodę. 

5.Radnego Przemysława Glińskiego zgłosił radny P.Wieland, radny Gliński wyraził zgodę. 
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6.Radną Hannę Knaflewską-Walkowiak zgłosił radny T.Sobczuk, który wcześniej zgłoszony 

przez radną A.Nachaj zrezygnował z kandydowania na członka komisji. Radna 

H.Knaflewska-Walkowiak wyraziła zgodę na kandydowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 20 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/119/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  19 grudnia 2019r. w 

sprawie powołania i określenia składu osobowego doraźnej Komisji Statutowej Rady 

Miejskiej we Wschowie. 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

8) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 130 w sprawie zmiany uchwały budżetowej miasta i gminy Wschowa na 2019r. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było.  

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 20 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/120/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  19 grudnia 2019r. w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej miasta i gminy Wschowa na 2020r. 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

9) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 131 w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej miasta i gminy Wschowa na 2020 r. 

 

Przewodnicząca obrad odczytała pozytywną opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 22 listopada 2019r. - Uchwała Nr 579/2019 nt. 

projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem na 2020 rok Miasta i Gminy Wschowa. 

 

Jako pierwszy w dyskusji głos zabrał Burmistrz Konrad Antkowiak. 

Burmistrz odniósł się m.in. do programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami 

pozarządowymi, którego Rada wcześniej nie uchwaliła, mimo, że w stosunku do zapisów 

pierwotnego programu na 2020r. burmistrz zwiększył środki na to zadanie o 100 tys. zł jak 

również dodatkowo zabezpieczył 100 tys. zł z PIM. 

Burmistrz zwrócił uwagę, na ciężki czas, kiedy był  przygotowywany projekt budżetu - 

dotyczy to kwestii rządowych, niezależnych od gminy. 

Mimo tych trudności, burmistrz zaapelował do radnych o zagłosowanie nad budżetem na 

2020r.  

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz poprosiła o wskazanie, w którym miejscu w budżecie znajdują się 

te dodatkowe 100 tys. zł. 

 

I Z-ca Burmistrza Marta Panicz-Szajnkenig wskazała, w którym miejscu budżetu (dot. PIM) 

znajdują się te środki. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska - na wspólnym posiedzeniu komisji Rady była mowa, ale nie 

wszystkie organizacje pozarządowe z tych środków mogą skorzystać, dlatego też nie 

zagłosuje za tym budżetem. Zdaniem radnej za duży budżet jest na wynagrodzeniach urzędu, 

wycofano dotację na zadanie dla Powiatu Wschowskiego, z projektu budżetu wynika  

zadłużanie gminy, ogólnie radna stwierdza, że są niesprawiedliwie podzielone środki. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz odniosła się do wypowiedzi I Z-cy Burmistrza stwierdzając, że na 

komisji była mowa o NGO-sy, ale nie ma środków dla wszystkich. 

Radna pyta burmistrza, dlaczego chce nadal zadłużać gminę, są cięcia, ale nie ma 

oszczędności, jako Klub Radnych wystosują oświadczenie w sprawie niezagłosowania za 

budżetem, jednym z powodów niezagłosowania nad budżetem, jest brak rozmów burmistrza z 

radnymi w momencie konstrukcji budżetu, w jaki sposób można było podzielić środki, by nie 

zadłużać gminy.  
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Burmistrz Konrad Antkowiak wyjaśnił, że nie musi być obecny na komisjach ponieważ 

reprezentują burmistrza jego z-cy jak również merytoryczni pracownicy. 

Jeszcze raz burmistrz podkreślił, że mimo ciężkiej sytuacji finansowej gminy, burmistrz chce 

inwestować, środki w dużej mierze przeznacza na wydatki majątkowe. 

 

Radny T.Sobczuk zaapelował do radnych o zagłosowanie nad budżetem, radny odniósł się do 

realnych środków w budżecie, a nie do wirtualnych.  

 

Radny P.Gliński podziękował radnemu T. Sobczukowi o zaapelowanie o zagłosowanie nad 

budżetem, ale ma co do tego budżetu wątpliwości. Jako przykład radny odniósł się do 

wypowiedzi Przewodniczącego Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych nt. 

Programu Alkoholowego, który został merytorycznie źle przygotowany. 

Radny dodatkowo zapytał, czy w instytucjach kultury przewidziano również wzrost 

wynagrodzenia, ponieważ widzi wzrost o 20% na wynagrodzeniu osobowym pracowników 

Urzędu? 

Burmistrz K.Antkowiak wyjaśnił, że wzrost podyktowany jest tym, iż od 1 stycznia 2020r. 

następuje zmiana minimalnego wynagrodzenia oraz w tym paragrafie zapisane są odprawy 

emerytalne pracowników. 

Radny P.Gliński zaproponował jeszcze raz zająć się tym tematem i zaproponował zwołanie 

sesji nadzwyczajnej. 

 

Radny P.Buczek - w kwestii zadłużania gminy, to zdaniem radnego, jeśli środki te przeznacza 

się na inwestycje, to nie kwestionuje posunięć burmistrza na zadłużenie gminy. 

Radny prosi Panią Skarbnik o wyjaśnienie, jak wygląda stan oszczędności na koniec roku 

2019. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że dopiero w miesiącu styczniu 2020 będziemy wiedzieć jaki 

mamy stan oszczędności, musimy zaczekać na faktyczną realizację budżetu roku 2019. 

 

Radny Miłosz Czopek - nt. zadłużenia gminy, argumenty zostały wymienione, radny w swej 

wypowiedzi podkreślił, że w skład zadłużenia wchodzą pożyczki, kredyty, apeluje by 

przyjrzeć się tej sytuacji. 

 

Radny Franciszek Baśczyn - jest to druga wersja projektu budżetu na 2020, jaką burmistrz 

przygotował, radny nawiązał do momentu uchwalenia podatków przez Radę na 2020r. 

Radny pyta, skąd wziąć środki, jeśli nie podnieśliśmy podatków. 

 

Radny P.Wieland - kiedy Burmistrz K.Antkowiak dowiedział się o inwestycji na ul. Polnej i 

Daszyńskiego, że projekt jest nie do przyjęcia, ponieważ na komisji II Z-ca Burmistrza 

powiedział, że projekt jest zły. 

 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz K.Antkowiak informując, że w poprzedniej wersji projektu 

uchwały budżetowej, środki dla Powiatu Wschowskiego na to zadanie były, a obecnie tego 

zadania w budżecie na 2020 nie ma.  

Jeśli chodzi o pozostałą treść pytania, burmistrz prosi zadać pytanie na piśmie i wtedy 

odpowie. 

 

Głos zabrał również II Z-ca Burmistrza wyjaśniając, że projekt na to zadanie opracowywał 

obecny Starosta Wschowski, na projekcie widnieje data kwiecień 2019. 

 

Radny P.Gliński poprosił o odpowiedź w zakresie wynagrodzeń w instytucjach kultury. 

 

Radca Prawny wyjaśnił, że dyrektorzy instytucji kultury samodzielnie ustalają wynagrodzenia 

swoich pracowników. 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
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W wyniku głosowania imiennego, głosami: 10 – za,  10 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

nie podjęto uchwały Nr XII/ /19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 19 grudnia 2019r. w 

sprawie uchwalenia uchwały budżetowej miasta i gminy Wschowa na 2020 rok. 

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

10) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 132 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wschowa na lata 2020-2027. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 10 – za,  10 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

nie podjęto uchwały Nr XII/ /19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 19 grudnia 2019r. w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wschowa na lata 

2020-2027. 

Wyniki głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

Ad.  5 

 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie przedstawił burmistrz K.Antkowiak. 

Burmistrz poinformował o spotkaniach, w których uczestniczył, o wydanych Zarządzeniach, 

które udostępnione są na stronie internetowej, poinformował o podpisanych umowach i 

przeprowadzonych przetargach. 

 

Ad.  6 

 Interpelacje, zapytania radnych. 

Przewodnicząca obrad poprosiła o złożenie interpelacji i zapytań radnych.  

Radni na ręce Przewodniczącej złożyli interpelacje, zapytania. 

 

Ad.  7 

 Wnioski i informacje. 

Przewodnicząca Rady poinformowała o życzeniach świąteczno-noworocznych, które 

wpłynęły do Rady Miejskiej. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska odniosła się do udzielonych odpowiedzi na zgłaszane przez radną 

interpelacje, zaapelowała o merytoryczne odpowiedzi. 

 

Radny P.Gliński - prosi o informację nt. zimowego utrzymania dróg oraz prosi o podanie  

kwoty na to zadanie. 

 

Odpowiedzi udzielił II Z-ca Burmistrza informując, że umowa dotyczy kolejnych dwóch lat 

tj, lat 2020-2021. 

Obecnie na m-c XII i I zabezpieczonych mamy 57 tys. zł. 

Ad.  8  

 Zakończenie obrad.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca obrad podziękowała radnym  

i zebranym za udział w obradach i zamknęła XII Sesję Rady Miejskiej we Wschowie. 

 

                                                                             Przewodniczący   

                        Rady Miejskiej we Wschowie 

    

                        Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Protokołowała: 

Maria Wilczak 


